
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 24. jaanuar 2017 nr 1

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 11 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed Üllar Ahi ja Rando Treimuth
15.02 saabus istungile Jaanus Kala

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:

1. Antsla valla 2017. aasta eelarve vastuvõtmine I lugemine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Antsla Gümnaasiumi arengukava aastateks 2017 - 2025 kinnitamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kaire Uiboleht, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

3.  Antsla Vallavolikogu 16. veebruari 2016. a määruse nr 4  „Antsla valla ühisveevärgi ja 
-kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-2028” muutmine
Link saadaval valla kodulehel:

http://antsla.kovtp.ee/arengudokumendid
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Korteriühistutele toetuse andmise kord
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

5. Antsla Vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse nr 15 „Antsla valla eelarvest 
mittetulundustegevuseks toetuse eraldamise kord” muutmine

Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

6. Revisjonikomisjoni tööplaani kinnitamine
Ettekandja: Kristina Kreevald, revisjonikomisjoni esimees

7. Vallavanemale töötasu määramine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

http://antsla.kovtp.ee/arengudokumendid


8. Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2015. a määruse nr 16 „Vallavolikogu liikmetele ja alatiste 
komisjonide liikmetele vallavolikogu  tööst osavõtu eest tasu määramise ja maksmise kord” 
muutmine

Ettekandja : Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

9. Antsla Vallavolikogu 22. juuni 2016. a otsuse nr 40 „Taotluse esitamine keskkonnaministrile 
Antsla vallas asuvate maaüksuste munitsipaalomandisse andmiseks” muutmine”

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

10. Vallavara võõrandamine otsustuskorras
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

11. Muud küsimused

1. Antsla valla 2017. aasta eelarve vastuvõtmine I lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Antsla valla 2017. aasta eelarve kogumaht on 4 545 538 eurot.
Tulude tutvustus.
Suuremad tuluallikad, mis on planeeritud eelarvesse:
- füüsilise isiku tulumaks, eelarvesse on planeeritud 5%-line tõus võrreldes 2016. a laekumisega -
1 680 000 eurot;
- maamaks on jäetud samale tasemele - 88 000 eurot;
- tulud kaupade ja teenuste müügist 240 195 eurot (seletuskirjas on põhjalikult toodud, milliste 
kaupade ja teenuste müügiga on tegemist);
- kodumaine sihtfinantseerimine tegevuskuludeks - 43 645 eurot (projektipõhine toetus); 
- tasandus- ja toetusfond on võetud 3. jaanuari seisuga Rahandusministeeriumi kodulehelt ja see 
summa muutub.
- muud tegevuskulud 6 400 eurot, millest vee erikasutus 5000 eurot ja saastetasusid 1400 eurot. 
Kokku põhitegevuse tulusid 3 641 444 eurot.
Investeeringutegevus tulusid kokku 652 794 eurot.

Kulude tutvustus.
Kulud on ära jagatud tegevusalade lõikes, kululiikide lõikes.
Põhitegevuse kulud kokku on 3 242 370 eurot.
Investeerimistegevuse kulud kokku on 1 235 743 eurot.
Kohustiste tasumine (laenud) on 67 425 eurot. 

Kaia Pruuli: Noortekeskuse tööjõukulud on märgatavalt kasvanud, millest tingituna?
Eve Sikk: Need on projektipõhised kulud.

Kaia Pruuli: Ametnikele makstakse ka tulemustasu, millisel real see kajastatud on?
Eve Sikk: Personalikulu tõus 6%-8% on tegevusalade lõikes erinev ning see kajastub töötasude all.

Kaire Uiboleht: Keskhariduse otsekuludes on ette näha vähenemine?
Eve Sikk: Summa on võetud tasandusfondist ja peaks jääma samale tasemele.

Rohkem küsimusi ettekandjale ei esitatud.



Ettekandega esines kaasettekandja eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp.
Komisjoni liikmetel tekkis küsimus varade müügi kohta. Suuri vara müüke käesoleval aastal 
planeeritud ei ole, kuigi varasid mida müüa on. Kui toimub mingi vara müük tehakse lisaeelarve.
Kulude poole pealt arutati, millised tööd on tarvis ära teha ja kas on tarvis laenu võtta. 
Arvamused olid erinevad. Leiti, et kuna laenuintressid on praegu madalad, tuleb vajadusel laenu 
võtta investeeringutekavas ettenähtud tegevuste teostamiseks. Selle arvamuse kiitis eelarve- ja 
majanduskomisjon heaks. 
Toimus arutelu transpordivahendite soetuse osas ja selle strateegia osas.
Komisjoni liikmed toetasid tänavavalgustuse projektis osalemist, kuna energiasäästlikumate 
lampidega saavutame 50% elektrienergia kokkuhoiu.

Üllar Salumets: Vallavolikogu liikmetele 6. aastat tagasi soetatud arvutid on amortiseerunud, mis 
nendega teha?
Kurmet Müürsepp: Eelarves uute arvutite soetamiseks vahendeid ette nähtud ei ole. Tuua 
amortiseerunud arvutid valda tagasi. Tõenäoliselt soetatakse uuele volikogule uued seadmed. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Kurmet Müürsepp: Ettepanek on lõpetada Antsla valla 2017. a eelarve I lugemine. 
Muudatusettepanekud esitada 10.02.2017. a, kella 10.00, aadressile helle@antsla.ee.
Ettepaneku poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

2. Antsla Gümnaasiumi arengukava aastateks 2017 - 2025 kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Gümnaasium on koostanud arengukava perioodiks 2017-2025. Tegemist on pikemaks 
perioodiks koostatud põhjaliku dokumendiga. Ettekandja tutvustas lühidalt arengukava sisu. 
Täpsemad tegevused kinnitatakse iga-aastases tegevuskavas.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, kinnitada Antsla Gümnaasiumi arengukava aastateks 2017-
2025. Edaspidi võiks arengukava olla koostatud lühemaks perioodiks. 

Ettekandega esines kaasettekandja haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Kaire Uiboleht.
Käesoleva arengukava koostamise protsessi oli kaasatud ka hoolekogu- ja õpilasesinduse liikmed.

Haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul osales ka Antsla Gümnaasiumi direktor ja tema tõi välja 
tegeliku fookuse - lähiajal tuleb arendada nii õpilaste kui õpetajate digipädevusi ja ettevõtlikust. 
Samal ajal tegeletakse põhiainete arendamisega. 
Direktor teadvustab selgelt, et Antsla Gümnaasiumi roll (gümnaasiumi osas) ei ole täna niipalju 
ülikooliks ettevalmistamine, kui väga hea üldkeskhariduse andmine, et noor saaks haridusteed 
jätkata kutsehariduskoolis, kus paljud kutsehariduserialad nõuavad üldkeskharidust. Samas kõik, 
kes tahavad kõrgkoolis õpet jätkata, saavad seda teha ka Antsla Gümnaasiumi hariduse baasil, 
olles ise aktiivsed õppijad. 

Käesoleva arengukava põhiosa võiks tulevikus olla lühem ja fookus paremini välja toodud.

Tiit Tõnts: Sain aru, et me anname tugeva keskhariduse, mille alusel on võimalik jätkata 
kutsehariduskoolides õppimist. Milleks me siis üldse punnime gümnaasiumit hoida, kui 
gümnaasiumi likvideerimisel on riigilt raha tulemas (renoveerimiseks), et saaksime jätkata ainult 
põhihariduse andmist.
Kaire Uiboleht: Kogukonnas on olemas vajadus sellise gümnaasiumihariduse järele, mida pakub 
Antsla Gümnaasium, et jätkata kutsehariduskoolis või ülikoolis.

mailto:helle@antsla.ee


Tiit Tõnts: 13 Urvaste valla last õpib Otepää koolis. Kas on analüüsitud, miks lapsed lähevad 
Otepää Gümnaasiumi?
Kaire Uiboleht: Üks põhjus võib olla selles, et lapsed soovivad iseseisvaks saada, ealine iseärasus 
ja sotsiaalne kapital on väärtuslikum, kui siin kodus õppides.
Merike Prätz: Üheks põhjuseks võib olla õpilaskodu olemasolu.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Gümnaasiumi arengukava aastateks 
2017 - 2025 kinnitamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Gümnaasiumi arengukava aastateks 2017 - 2025 
kinnitamine” määrusena nr 1.

3. Antsla Vallavolikogu 16. veebruari 2016. a määruse nr 4  „Antsla valla ühisveevärgi ja 
-kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-2028” muutmine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, muuta Antsla Vallavolikogu 16. veebruari 2016. a määruse nr
4 „Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-2028” 
paragrahviga 1 kinnitatud Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 
2016-2028 ja kinnitada uues redaktsioonis vastavalt lisale. Lisa on üleval Antsla Vallavalitsuse 
koduleheküljel. Lisatud on seletuskiri, kus on toodud, mis oli ÜVVK kavas enne ja mis on pärast 
muutmist.
Olulisem muudatus on Antsla linna reoveepuhasti rekonstrueerimine. See on vajalik sellepärast, et 
alates 2019. aastast hakkavad reoveepuhastist väljuvale reoveele kehtima karmimad nõuded. 
Selleks, et AS Võru Vesi saaks KIK-ist taotleda reoveepuhasti rekonstrueerimiseks toetust, tuleb 
viia seletuskirjas toodud muudatused ÜVVK kavasse sisse. 
Teine põhjus arengukava muutmiseks on, et tulevikus on plaanis Kobela reoveed tuua Antsla 
reoveepuhastisse ja veel kaugemas tulevikus ka Vana-Antsla ja Kraavi reoveed Antsla puhastisse. 
ÜVVK kavast on välja arvatud tööd, mis on juba tehtud, nt Kobela aleviku ja Kraavi ühisveevärgi-
ja kanalisatsiooni rekonstrueerimistööd. 
Kava on kooskõlastatud Keskkonnaameti ja Terviseameti poolt.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp ütles, et komisjoni 
koosolekul oli põhiettekandja AS Võru Vesi arendusjuht Marko Tolga.
Investeeringute tegemine on vajalik puhta looduse nimel. On tehtud uued arvutused, kui palju 
fosforit võib loodusesse lasta alates 2019. aastast.  

Volikogu liikmetel kaasettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 16. veebruari 2016. a 
määruse nr 4  „Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-
2028” muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.



Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 16. veebruari 2016. a määruse nr 4 
„Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016-2028” muutmine” 
määrusena nr 2.

4. Korteriühistutele toetuse andmise kord

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Määruse eesmärk on toetuse eraldamine registreeritud korteriühistutele nende õuealade 
korrastamiseks ja elukeskkonna parandamiseks.
Toetuse taotlejaks võib olla ainult korteriühistu. 
Toetuse suuruse määramisel lähtutakse taotleja poolt esitatud odavamast hinnapakkumusest või 
kalkulatsioonist.
Toetuse suurus toetavateks tegevusteks on kuni 50% kogumaksumusest. Toetuse ülemmääraks on 
1000 eurot. Toetus makstakse välja pärast tööde teostamist ja aruande esitamist. 

Jaanus Kala: Mitme korteriga maja saab moodustada korteriühistu?
Kalev Joab: Korteriühistu saab moodustada kahekorteriline maja.

Kaire Uiboleht, Jaanus Kala: Kui palju korteriühistuid praegu on ja kui palju võib tekkida?
Merike Prätz: Praegu on 5 korteriühistut, võib tekkida 25 korteriühistut.

Jaanus Kala: Kas on mingi seadus, mis ajaks peavad korteriühistud olema moodustatud?
Kalev Joab: Jah, 1. jaanuarist 2018. a peavad olema korteriühistud moodustatud. 

Kaire Uiboleht: Lisaks rahalisele toetusele võiks vallamajas olla üks inimene, kes omab kogemust 
ja oskab juhendada korteriühistut moodustada soovivaid inimesi.  
Kalev Joab: Nõu ja abi saab küsida Korteriühistute Liidust. Pigem peab inimestele selgitama, miks
on korteriühistu moodustamine vajalik.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Korteriühistutele toetuse andmise kord”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Korteriühistutele toetuse andmise kord” määrusena 
nr 3.

5. Antsla Vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse nr 15 „Antsla valla eelarvest 
mittetulundustegevuseks toetuse eraldamise kord” muutmine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku muuta Antsla Vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse 
nr 15 "Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuse andmise kord"  § 8 punktis 3 
nimetatud  lisa 3 (projektitoetuse kasutamise aruanne).
Projektitoetuse kasutamise aruandes tuleb täpsemalt selgitada, kuidas on saadud vahendeid 
kasutatud (kuidas tegevused ellu viidi, millisel määral oli tegevustesse kaasatud partnerid, kui 
suur oli omaosalus, see infomatsioon lihtsustab järgnevatel perioodidel toetuse eraldamist).

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.



Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 30. septembri 2014. a 
määruse nr 15 „Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuse eraldamise kord” 
muutmine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 30. septembri 2014. a määruse nr 
15 „Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuse eraldamise kord” muutmine” 
määrusena nr 4.

6. Revisjonikomisjoni tööplaani kinnitamine

Ettekandega esines revisjonikomisjoni esimees Kristina Kreevald ja tutvustas revisjonikomisjoni 
tööplaani (antud protokolli lisana). Ettekandja täpsustas punkte 1.2 ja 1.4.

Kaire Uiboleht: Eelarve täitmine on terve aasta kohta, miks revideerida poole aasta kaupa?
Kristina Kreevald: Kuna dokumentatsiooni on palju, siis komisjon otsustas, et revideeritakse 
poole aasta dokumentatsioon korraga.

Ly Kalmet: Mida on mõeldud valla allasutuste tegevuse revideerimise all?
Kristina Kreevald: Siin on mõeldud I kvartali dokumentatsiooni - ostud, müügid, lepingud, kogu 
aruandlus.

Üllar Salumets: Kui revisjonikomisjon tuleb aastas ainult kaks korda kokku, siis ta ei suudagi 
terve aasta dokumentatsiooni kontrollida. Sellepärast ongi tarvis selline tihe tööplaan koostada. 
Minuarust on tegemist hea tööplaaniga.

Kaire Uiboleht: Mille alusel määratlete, et valla poolt MTÜ-dele eraldatud vahendeid on 
sihipäraselt ja otstarbekalt kasutatud?
Kristina Kreevald: Esitatud aruannete põhjal.

Kaire Uiboleht: Tööplaan on liiga üldsõnaline, ettepanek mõelda ja määratleda täpsemalt, mida 
soovitakse revideerida.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja tegi ettepaneku kinnitada revisjonikomisjoni tööplaan.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 2 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

7. Vallavanemale töötasu määramine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp ja tutvustas otsuse eelnõud.

Toimus arutelu.

Küsimusi esitas Kaia Pruuli. 
Küsimustele vastasid Kurmet Müürsepp, Eve Sikk ja Kaire Uiboleht.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.



Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavanemale töötasu määramine”.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 2 volikogu liiget ja hääletamisest ei võtnud osa 1 volikogu 
liige. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavanemale töötasu määramine” otsusena nr 1.

8. Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2015. a määruse nr 16 „Vallavolikogu liikmetele ja 
alatiste komisjonide liikmetele vallavolikogu  tööst osavõtu eest tasu määramise ja 
maksmise kord” muutmine

Ettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp.
On ettepanek, muuta Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2015. a määrust nr 16 järgmiselt:
- § 2 lõige 1 sõnastada järgmiselt „Volikogu liikmele (kaasa arvatud volikogu esimees)
makstakse tasu  50 eurot istungil osalemise eest”;
- § 3 lõige 1 ja sõnastada järgmiselt „Komisjoni esimehele makstakse 50 eurot kuus komisjoni 
koosolekute toimumisel nende ettevalmistamise ja läbiviimise korraldamise eest”.
Eelarvest tuleb arvestada umbes 7000 euroga aastas.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2015. a 
määruse nr 16 „Vallavolikogu liikmetele ja alatiste komisjonide liikmetele vallavolikogu  tööst 
osavõtu eest tasu määramise ja maksmise kord” muutmine” muutmine”.
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu hääletas 3 volikogu liiget.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2015. a määruse nr 
16 „Vallavolikogu liikmetele ja alatiste komisjonide liikmetele vallavolikogu  tööst osavõtu eest 
tasu määramise ja maksmise kord” muutmine” määrusena nr 5.

9. Antsla Vallavolikogu 22. juuni 2016. a otsuse nr 40 „Taotluse esitamine 
keskkonnaministrile Antsla vallas asuvate maaüksuste munitsipaalomandisse andmiseks” 
muutmine”

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 22. juuni 2016. a otsuse nr 
40 „Taotluse esitamine keskkonnaministrile Antsla vallas asuvate maaüksuste 
munitsipaalomandisse andmiseks” muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 22. juuni 2016. a otsuse nr 40 
„Taotluse esitamine keskkonnaministrile Antsla vallas asuvate maaüksuste munitsipaalomandisse
andmiseks” muutmine” otsusena nr 2.



10. Vallavara võõrandamine otsustuskorras

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, võõrandada otsustuskorras „Teeääre 5“ korteriomand 
katastritunnusega 14301:001:0301, asukohaga Teeääre, Haabsaare küla, Antsla vald, hinnaga 
500 eurot.
Antsla Vallavalitsusele esitas kirjaliku avalduse korteri ostmise sooviga korteris üürilepingu alusel 
elav isik.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras” otsusena nr 3.

11. Muud küsimused

11.1 Järgmine vallavolikogu istung toimub 21. veebruaril 2017. a.
11.2 Ülejärgmine vallavolikogu istung toimub 28. märtsil 2017. a.
11.3 Reedel väisab Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingust tulenevalt Antsla ja Urvaste 
valla juhtidega minister Mihhail Korb algusega 14.45 volikogu saalis.
11.4 Tiit Tõnts: 24. veebruaril 2017. a, algusega 7.33 toimub Antsla kesklinnas Eesti Vabariigi 
aastapäevale pühendatud pidulik rivistus. Osalevad ka ajateenijad. Palun kõigil osaleda.

Kurmet Müürsepp Helle Savi
istungi juhataja protokollija


